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26 februarie 2018 Ultima „Trecându-i într-una cu vederea, faci din prost un obraznic.” -
Publilius Syrus

Nimic nou în 2018

Portal Învățământ a făcut publice
rezultatele unui sondaj efectuat în rândul
profesorilor, pentru a evidenția
principalele probleme cu care se
confruntă aceștia în 2018. În urmă
acestuia reiese că cele mai apăsătoare
probleme ale dascălilor sunt legate de
sporurile pe care nu le mai primesc,
precum și de grilă de salarizare care
dezavantajează profesorii cu vechime.
Mai mult, din cauza schimbării modalității
de finanțare, mulți dintre profesori se tem
că banii alocați pentru salarii nu vor fi
suficienți până la sfârșitul anului,
deoarece costul standard/ elev nu
acoperă sumele necesare. Sporurile
tăiate reprezintă un motiv de nemulțumire
pentru majoritatea respondenților la
sondaj. „Cadrele didactice nu beneficiază
de spor de calculator, deși petrec cel
puțin 8 ore/zi scriind planuri de lecție,
rapoarte, proiecte, teste, referate, etc.
Cadrele didactice nu mai beneficiază de
sporul de stres”, a răspuns un cadru
didactic. „Profesorii de informatică nu mai
primesc sporul de 15%, deci scăderea va
fi de minim 15%”, evidențiază un alt
profesor. O altă problemă este eliminarea
sporului de zonă, acordat profesorilor
care predau în școli din mediul rural.
Această modificare, împreună cu
nedecontarea navetei cadrelor didactice
va face să nu mai existe profesori calificați
în mediul rural, susţin repondenţii.

Mai mult, profesorii subliniază că, în
regulamentul aprobat la sfârşitul lui
ianuarie, nu se amintește nimic de sporul
de calculator pentru contabilii și secretarii

de școli din învățământul preuniversitar,
care stau în fața calculatorului 100% din
timpul lucrat. Cei care mai primesc sporuri
sunt nemulțumiți că cele aferente
salariului de bază au rămas la nivelul din
2016.  

FINANŢAREA NAŞTE
COMASAREA

O altă problemă arzătoare este cea a
comasării de clase. „Au avut loc comasări
de clase, ceea ce a dus la pierderea
multor ore, încât abia se pot face normele
didactice cu ore din aceeași arie
curriculară sau cu ore din alte arii
curriculare. Nu s-au aprobat numărul de

clase cerute, reducându-se astfel și mai
mult posibilitatea întregirii normelor. Prin
comasarea claselor, vom fi obligați să
lucrăm cu peste 30 de elevi într-o clasă,
chiar 34-35 elevi, ceea ce va afecata actul
educațional”, spune un alt profesor.
Comasarea școlilor vine ca urmare a
schimbării finanțării în învățământ. Mai
exact, salariile profesorilor nu mai vin
direct de la primarii, prin reținerea de
către acestea a unor cote de TVA și
impozit pe venit, datorate statului. Banii
vin direct de la Ministerul Educației, prin
inspectorate și apoi la școli. Spre
deosebire de primării, care alocau banii
fără criterii, în urmă cererii directorilor de
școli, acum banii de salarii se alocă strict

proporțional cu numărul elevilor, prin
înmulțirea acestui număr cu costul
standard/elev. 

Speranţe false 

Profesorii se plâng că salariul net pe
luna ianuarie a fost mai mic decât cel din
luna decembrie, deși erau așteptate
majorări salariale.  Mai mult, probleme
sunt și în cazul personalului auxiliar.
„Personalul nedidactic încadrat cu 0.50
sau 0.25 normă va avea scăderi
semnificative, cel din urmă va ieși chiar
pe minus, amenințând cu demisia. Cine
va face curățenie sau căldură elevilor
care sunt considerați beneficiarii primari ai
educației?”, se întreabă un alt
respondent. Coeficientul foarte mic de
salarizare în noua lege a salarizării, în
comparație cu alte categorii de salariați
din sistemul bugetar este altă problemă
pentru care profesorii atrag atenția. „În
învățământul preuniversitar nu avem
sporuri, tichete masă, nimic. La profesori,
salariul net este cu peste 1.000 ron mai
mic decât salariul de încadrare”, spune un
dascăl, care subliniază și că „finanțarea
per elev este o catastrofă pentru foarte
multe școli”.

Toate aceste aspecte semnalate
de sondaj nu sunt deloc noi. Tocmai de
aceea este de înțeles frustrarea tuturor
celor aflați la catedră și când vine vorba
de calitatea actului educațional. Unde nu
există stimulare și motivare, nu există nici
interes. Iar speranța că vreunul dintre
guvernanți ar putea vedea aspectele
astea moare încet și sigur.

Ce îi face pe profesorii de la catedră să plângă?

ÎNCĂ UN DECES 
cauzat de virusul gripal.

Numărul total: 54!

Încă un deces cauzat de virusul gripal a fost confirmat și
anunțat de specialiștii Institutului Național de Sănătate Publică.
Astfel, numărul total a ajuns la 54. Este vorba despre o femeie de
77 de ani, din jud. Bihor, confirmată cu virus gripal tip B, având
condiții medicale preexistente și nevaccinată antigripal. Data
decesului: 24/02/2018. Medicii recomandă în continuare
vaccinarea antigripală și respectarea regulilor de igienă personală.
Nu se recomandă automedicația, iar la primele semne de boală
mergeți la medic!

Activitatea gripală a evoluat cu intensitate mare în Bucureşti,
Constanţa, Iaşi şi Olt şi medie în Bihor şi Argeş, cu răspândire
regională în sud şi sud-est şi cazuri sporadice în alte judeţe. La
nivel naţional, numărul total de cazuri de infecţii respiratorii acute
(gripă clinic, infecţii acute respiratorii şi pneumonii) a fost de
134.922, cu 51.3% mai mare comparativ cu cel înregistrat în
aceeaşi săptămâna a sezonului precedent (89.175) şi cu 4.4% mai
mare faţă de cel înregistrat în săptămâna precedentă (129.165).
Potrivit sursei citate, până la dată de 18.02.2018 au fost vaccinate
antigripal peste 950.000 de persoane din grupele la risc, cu vaccin
distribuit de Ministerul Sănătăţii. Chiar şi în aceste condiţii,
ministerul Sănătăţii nu va declara epidemie de gripă, pe motiv că
nu este depăşit nivelul prognozat de specialişti.

S-au încheiat Jocurile Olimpice de iarnă 2018

SE POATE! Cofetăria-patiserie Dumy cere
redeschiderea! A remediat deficiențele!

Ediţia a XXIII-a a Jocurilor Olimpice de iarnă,
care au avut loc în perioada 9-25 februarie, a luat
sfârșit, oficial, duminică, odată cu ceremonia de
închidere desfășurată pe stadionul Olimpic din
Pyeongchang. În cele 17 zile de competiţie au fost
acordate 102 de medalii de aur la şapte sporturi şi
15 discipline, 2.925 de sportivi fiind prezenţi la
întrecerile din Coreea de Sud. Norvegianca Marit
Bjoergen a obținut a 15-a sa medalie olimpică și a
devenit cel mai medaliat sportiv din istoria Jocurilor
Olimpice de iarnă. Thomas Bach, preşedintele
Comitetului Internaţional Olimpic, a declarat închise
Jocurile Olimpice de la Pyeongchang, iar la
următoarea ediție, din 2022, de la Beijing, îi
aşteaptă să participe pe tinerii din întreaga lume.
Bach a mai remarcat faptul că sportivii din Coreea
de Sud și Coreea de Nord au defilat împreună.

Flacăra olimpică de la Pyeongchang a fost stinsă,
iar spectacolul oferit de organizatori s-a încheiat în
acordurile muzicii tehno.

La ceremonia de închidere, Raluca
Strămăturaru, care a reuşit cel mai bun rezultat la
întrecerile olimpice din Coreea de Sud, locul 7 la
sanie simplu, a fost port-drapelul României.
România a participat la JO 2018 cu o delegaţie de
29 de sportivi, care au concurat la opt discipline
sportive. „Jocurile Păcii” a fost intitulată ediția din
Coreea de Sud a Jocurilor Olimpice de iarnă, iar la
ceremonia de închidere a asistat şi o delegaţie
oficială din Coreea de Nord, condusă de un
controversat general, Kim Yong Chol, considerat
criminal de război de opoziţia sud-coreeană. La
ceremonia de închidere a participat și Ivanka
Trump, fiica preşedintelui Donald Trump.

În urma controlului de
săptămâna trecută, laboratorul de
cofetarie Dumy a înțeles să
remedieze deficiențele, să cumpere
ustensile noi și a cerut
redeschiderea, a anunțat
Comisariatul Județean pentru
Protecția Consumatorilor
Constanța. ‘’Am avut o discuție la
sediul comisariatului, în care am
convenit să păstreze o cale corectă
de producție și informare și să
înceapă să folosească cât mai
multe produse naturale și
românești! Ideea noastră nu este
să distrugem piața constănțeană,
dar prin verificări, să o îndreptăm!’’,

a declarat comisarul șef adjunct,
Horia Constantinescu.

Amintim că Protecția
Consumatorilor din Constanța a
întreprins în 19 februarie un control
la Cofetăria-Patiserie Dumy din
cartierul Tomis Nord. Imaginea din
unitatea de producție era un
dezastru total: ustensile ruginite,
vechi, unele din material plastic,
ceea ce este interzis în alimentația
publică. Și asta nu este tot.
Angajații nu au putut prezenta
rețetarele, iar igiena lăsa de dorit.
Ouăle erau neigienizate, cu urme
de găinaț, fulgi. Unele preparate
finite nu erau etichetate

corespunzător, nu se știa
compoziția produselor, dacă au sau
nu alergeni, potrivit comisarului șef-
adjunct al Comisariatului Județean
pentru Protecția Consumatorilor,
Horia Constantinescu. În spațiul de
depozitare au fost găsite unele
produse care urmau să fie aruncate
exact la data controlului. De
asemenea, au fost găsite unele
ingrediente despre care angajații nu
știau ce anume reprezintă și de
când sunt ambalate în respectivele
pungi. Cum era de așteptat, CJPC
a dispus oprirea temporară a
activității unității, până la
remedierea deficiențelor.


